

Full, Associate or Assistant Professor (Tenure track) in Accounting and Control

Company:

HEC Lausanne

Location:

Switzerland / Anthropôle, Lausanne

Discipline:

Accounting and Control

Employment Type:

Full, Associate or Assistant Professor (Tenure track)

Posted:

17/10/2025

Contact Person:

If you wish to apply for this position, please specify that you saw it on AKADEUS.

Full, Associate or Assistant Professor (Tenure track) in Accounting and Control

[Accounting and Control](#)

***** French below *****

Introduction

UNIL is a leading international teaching and research institution, with over 5,000 employees and 17,000 students split between its Dorigny campus, CHUV and Epalinges. As an employer, UNIL encourages excellence, individual recognition and responsibility.

Presentation

The Faculty of Business and Economics of the University of Lausanne ([HEC Lausanne](#)) invites applications for a full-time position as

Full, Associate or Assistant Professor (Tenure track) in Accounting and Control

Information

Start date: August 1st, 2026 or on a mutually agreed date.

Activity rate: 100%

Workplace: Anthropôle, Lausanne

PAS and PO 6 years renewable

Assistant Professors on tenure track are hired for a two-year term, renewable twice on the recommendation of the Dean's Office (the maximal length of the tenure track period is therefore 6 years). An evaluation procedure is initiated at the earliest after 2.5 years (fast track) and at the latest after 4.5 years. If the evaluation turns out to be positive, the Faculty proposes to the Direction of UNIL that the candidate be tenured to the rank of Associate Professor.

Your qualifications

Candidates must hold a PhD in Accounting, or a related managerial discipline. They should have a promising research and publication record in the field of Accounting or Control. Research areas include financial accounting, auditing, management accounting, accounting and information systems, artificial intelligence in accounting and control, risk management, environmental and sustainability accounting, internal controls, compliance and capital markets. Applicants should have the capacity to contribute to the development of HEC Lausanne's Accounting and Control research and teaching activities. Teaching experience at university level (Bachelor and Master) will be valued. The successful candidate will be expected to be able to teach in French and English after six years.

The new professor will be a member of the [Departement of Accounting and Control](#).

Your application

A more detailed job description is available [here](#).

Applications must be submitted via Selectus' website.

Applications should be submitted by **16th of December, 2025** (11:59 pm local time). Please fill in the electronic application form and upload:

- curriculum vitae
- cover letter
- samples of scholarly work
- the names and addresses of up to three references.

Contact for further information

Additional information may be obtained from from Professor Antonio Davila, Director of the Department of Accounting and Control, HEC Lausanne, University of Lausanne, Antonio.Davila@unil.ch

Additional Information

Seeking to promote an equitable representation of men and women among its staff, the University encourages applications from women (<http://www.unil.ch/egalite>).

UNIL supports family-friendly recruitment and covers travel expenses for a second person to accompany a faculty recruitment candidate who is a single parent (either gender) or a mother of a breast or bottle-feeding child less than two years of age.

UNIL supports young researchers: www.unil.ch/graduatecampus.

Our campus is located in Lausanne, by Lake Geneva, at the heart of one of Switzerland's and Europe's academically and economically most vibrant regions, and a 40-minute train ride from Geneva airport.

Introduction

Lieu d'enseignement, de recherche et de vie, l'Université de Lausanne rassemble près de 17'000 étudiant·e·s et 5'000 membres du personnel, du corps professoral et de la recherche. En tant qu'employeur, l'UNIL encourage l'excellence, la reconnaissance individuelle et la responsabilité.

Présentation

La Faculté des Hautes Etudes Commerciales de l'Université de Lausanne ([HEC Lausanne](http://hec.unil.ch)) sollicite des candidatures pour un poste à temps plein au rang de

Professeur·e ordinaire, associé·e ou assistant·e (tenure track) en Comptabilité et Contrôle

Information

Date d'entrée en fonction : 1er août 2026 ou à convenir

Taux d'activité : 100%

Lieu de travail : Anthropole, Lausanne

PAS et PO 6 ans renouvelable

La personne nommée Professeur·e Assistant·e en Prétitularisation conditionnelle est engagée pour un mandat de deux ans, renouvelable deux fois sur recommandation du Décanat. Une procédure d'évaluation est initiée en principe à la fin du 8ème semestre, soit au début du troisième mandat de deux ans. A l'issue de cette procédure, la Faculté propose (ou non) à la Direction de l'UNIL de titulariser le·la candidat·e au rang de Professeur·e Associé·e.

Votre profil

Les candidat·e·s doivent être titulaires d'un doctorat en comptabilité ou dans une discipline managériale connexe. Ils ou elles doivent présenter un dossier de recherche et de publications prometteur dans le domaine de la comptabilité ou du contrôle. Les domaines de recherche incluent la comptabilité financière, l'audit, la comptabilité de gestion, la comptabilité et les systèmes d'information, l'intelligence artificielle appliquée à la comptabilité et au contrôle, la gestion des risques, la comptabilité environnementale et durable, les contrôles internes, la conformité et les marchés financiers. Les candidat·e·s doivent avoir la capacité de contribuer au développement des activités de recherche et d'enseignement en comptabilité et contrôle de HEC Lausanne. Une expérience d'enseignement au niveau universitaire (Bachelor et Master) sera valorisée. Le ou la candidat·e retenu·e devra être capable d'enseigner en français et en anglais après six ans.

Le·la nouveau·elle professeur·e sera membre du [département de comptabilité et contrôle](#).

Votre candidature

Une description plus détaillée du poste est disponible [ici](#).

Votre dossier de candidature doit être soumis via ce [site](#)

Les candidatures doivent être soumises avant le **16 décembre 2025** (23h59 heure locale) via le lien ci-dessus (seules les candidatures soumises via ce lien seront prises en compte).

Veuillez remplir le formulaire de candidature électronique et télécharger :

- Curriculum vitae
- Lettre de motivation
- Liste des publications
- Les noms et adresses de trois personnes de référence au maximum.

Contact pour plus d'information

Des informations supplémentaires peuvent être obtenues auprès du Professor Antonio Davila, Directeur du département de Comptabilité et Contrôle, HEC Lausanne, University of Lausanne, Antonio.Davila@unil.ch

Informations complémentaires

Soucieuse de promouvoir l'accès des femmes à la carrière académique, l'Université encourage les candidatures féminines (<http://www.unil.ch/egalite>).

L'UNIL soutient les recrutements favorables à la vie de famille et prend en charge les frais de déplacement d'une seconde personne accompagnant un candidat au recrutement professoral qui est parent célibataire (de tout genre) ou une mère allaitante d'un enfant de

moins de deux ans, nourri au sein ou au biberon.

L'UNIL soutient les jeunes chercheurs : www.unil.ch/graduatecampus.

L'Université de Lausanne (UNIL) est située à Lausanne, au bord du lac Léman, l'un des pôles économiques et intellectuels de la Suisse et de l'Europe, à 40 minutes en train de l'aéroport de Genève.

[APPLY ONLINE](#)

Contact Person:

If you wish to apply for this position, please specify that you saw it on AKADEUS.